

Title (en)

Method and device for changing, turning over and storing rolls of printed products.

Title (de)

Verfahren und Vorrichtung zum Wechseln, Umschlagen und Zwischenlagern von Druckproduktewickeln.

Title (fr)

Procédé et dispositif de changement, retournement et stockage intermédiaire de rouleaux de produits imprimés.

Publication

**EP 0527702 A1 19930217 (DE)**

Application

**EP 92810580 A 19920729**

Priority

CH 240091 A 19910813

Abstract (en)

Material to be removed from winding stations (full rolls from unwinding stations, winding cores from unwinding stations) is deposited by a manipulating/transport means onto a handling device (20.1) and from there transported by a manipulating/transport vehicle (30) to a storage area. Material to be fed in at winding stations (empty winding cores for a winding station, full rolls for an unwinding station) are transported by the same manipulating/transport vehicle (30) from a storage area to the handling device, and deposited there, so that they can be fed to the winding station by the manipulating/transport means. The handling device (20.1) is designed in such a way that the manipulating/transport vehicle (30) can deposit the material to be fed and take hold of the material to be removed from a single position. The manipulating tool only has to execute a single translatory movement between the two operations. In the preferred variant of the method, a fork lift truck is used as a manipulating/transport vehicle (30), and in each case two rolls lying on a pallet (40) and in each case two winding cores lying on a pallet are stored as storage units. A storage unit of this type is transported to the handling device (20.1), the storage unit being rotated through +/- 90 DEG and deposited there without a pallet (40). The pallet is moved by the forks of the fork lift truck to the material, to be removed, in the handling device and transported away from the latter together with the material to be removed, the forks being once again rotated through +/- 90 DEG and stored, together with the material to be removed, as a storage unit. <IMAGE>

Abstract (de)

Von Wickelstationen zu entfernendes Gut (volle Wickel von Abwickelstationen, Wickelkerne von Abwickelstationen) werden von einem Manipulations/Transportmittel auf einer Umschlagsvorrichtung (20.1) deponiert und von dort mit einem Manipulations/Transportfahrzeug (30) zu einem Lagerplatz transportiert. An Wickelstationen einzusetzendes Gut (leere Wickelkerne für Aufwickelstation, volle Wickel für Abwickelstation) werden von demselben Manipulations/Transportfahrzeug (30) von einem Lagerplatz zu der Umschlagsvorrichtung transportiert und dort deponiert, um vom Manipulations/Transportmittel auf der Wickelstation eingesetzt zu werden. Die Umschlagsvorrichtung (20.1) ist derart gestaltet, dass das Manipulations-/Transportfahrzeug (30) von einer einzigen Position aus das einzusetzende Gut deponieren und das zu entfernende Gut erfassen kann. Zwischen den beiden Operationen muss lediglich das Manipulationswerkzeug eine einzige translatorischen Bewegung ausführen. Bei der bevorzugten Verfahrensvariante wird ein Gabelstapler als Manipulations/Transportfahrzeug (30) verwendet und werden je zwei Wickel auf einem Palett (40) liegend und je zwei Wickelkerne auf einem Palett liegen als Lagereinheiten gelagert. Eine derartige Lagereinheit wird zur Umschlagsvorrichtung (20.1) transportiert, wobei es um ±90° gedreht wird, und dort ohne das Palett (40) deponiert. Das Palett wird mit den Gabeln des Gabelstaplers zum zu entfernenden Gut in der Umschlagsvorrichtung bewegt, mit diesem von der Umschlagsvorrichtung wegtransportiert, wobei die Gabeln wiederum um ± 90° gedreht werden, und zusammen mit dem zu entfernenden Gut als Lagereinheit eingelagert. <IMAGE>

IPC 1-7

**B65H 29/00**

IPC 8 full level

**B65H 19/12** (2006.01); **B65H 5/28** (2006.01); **B65H 29/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**B65H 19/12** (2013.01 - EP US); **B65H 29/006** (2013.01 - EP US); **B65H 2405/4221** (2013.01 - EP US); **B65H 2701/1932** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [AD] DE 3602320 A1 19860807 - GRAPHA HOLDING AG [CH]
- [A] EP 0311869 A1 19890419 - SFT AG SPONTANFOERDERTECHNIK [CH]

Cited by

CH690300A5; EP0950626A1

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE ES FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0527702 A1 19930217; EP 0527702 B1 19960221**; AT E134354 T1 19960315; AU 2062792 A 19930218; AU 657148 B2 19950302; CA 2075120 A1 19930214; CA 2075120 C 20020312; DE 59205380 D1 19960328; ES 2086713 T3 19960701; FI 106786 B 20010412; FI 923625 A0 19920813; FI 923625 A 19930214; JP H05208759 A 19930820; RU 2071926 C1 19970120; US 5379963 A 19950110

DOCDB simple family (application)

**EP 92810580 A 19920729**; AT 92810580 T 19920729; AU 2062792 A 19920728; CA 2075120 A 19920731; DE 59205380 T 19920729; ES 92810580 T 19920729; FI 923625 A 19920813; JP 23783192 A 19920812; SU 5052427 A 19920812; US 92250492 A 19920731